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Klánovice současné a budoucí

Milí čtenáři,

držíte v  ruce další číslo KLÁNovin, ve  kterém mj. najdete 
rozhovor Aleny Kolovrátkové s  novou ředitelkou klánovické 
mateřské školky Danou Radinovou. Velmi si vážíme toho, že jsme 
prvním periodikem, kterému paní ředitelka po svém jmenování 
do  funkce poskytla rozhovor. Zjistíte v něm, jakým směrem se   
při vedení školky hodlá ubírat, co je jejím cílem, i to, jaké budou 
její první kroky v nové funkci. 
Protože se  pomalu (ale jistě) blíží komunální volby, před-
stavujeme Vám svoji vizi a  programové priority pro  správu 
Klánovic na další čtyři roky. Věříme, že Vás naše myšlenky osloví  
a s většinou z nich se ztotožníte. Vychází totiž nejen z odborných 
znalostí, ale i z toho, že Klánovice jsou pro nás srdeční záležitostí. 
Přejeme Vám hezké čtení.

Úvodní slovo:

Ferdinand Polák, Slavomír Jaroš, Karel Loucký

V uplynulých letech se nám ve spolupráci s naším koaličním partnerem SPOLU pro Klánovice již podařilo některé projekty zrealizo-
vat (přístavby ZŠ a MŠ, fitpark, rozsáhlé rekonstrukce komunikací, nové dětské hřiště…), další jsou ve fázi projektování (víceúčelový 
areál ve  Vodojemské, nová budova IZS, nové zázemí pro  sportovce v  areálu fotbalového klubu), některé zatím jen ve  formě  
architektonických studií (nová knihovna v Medinské, nová podoba parku u kostelíčka). 

Snad jsme Vás svou prací přesvědčili, že víme, co chceme, a víme, jak na to. Budeme rádi, pokud nám v komunálních 
volbách dáte důvěru v započaté práci pro Klánovice kontinuálně pokračovat. 

Čím se liší klánovická ODS od ostatních politických a volebních stran v Klánovicích? Těch rozdílů je nepochybně  
mnoho, ale za  jeden z  nejdůležitějších (ne-li za  vůbec nejdůležitější) považuji skutečnost, že ODS jako jediná 
z místních stran má jasnou dlouhodobou vizi, jak by měly Klánovice vypadat. A také koncepční řešení, jak tuto vizi  
postupně naplňovat. Není to práce na  rok nebo dva, ani na  jedno volební období. Je to běh na  dlouhou trať. 
Od začátku je však třeba znát směr, kterým se ubírat. A postupně, krok za krokem, tuto představu naplňovat.

Nová budova pro městskou policii a záchranku. Projektuje se. Nové zázemí našich hasičů. Projektuje se.

Přístavba Masarykovy ZŠ.  
Dokončeno, zkolaudováno, uvedeno do provozu. Nové zázemí FK. Projekt dokončen, vydáno stavební povolení.

Ferdinand Polák
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Gratuluji ke jmenování do funkce ředitelky 
MŠ. Jak dlouho ve školce pracujete a co 
Vás do Klánovic vlastně přivedlo?
Do Klánovic jsem se  přistěhovala 
za  manželem a  vzhledem k  tomu, že 
Klánovice jsou nejkrásnějším místem 
pro život, ráda jsem se zde usadila. V MŠ 
pracuji již 12 let. Znám školku od  těch 
nejmenších detailů. Prošla jsem si všemi 
provozními a  později i  pedagogickými 
činnosti. 

S jakými pocity nastupujete na  pozici 
ředitelky MŠ? Přece jen Váš předchůdce 
Mgr. Matěj Žák nastavil hodně vysoký 
standard klánovické školky. 
Mám z  nové role velký respekt, určitě 
to nebude jednoduché. Pokud někdo 
zná naší školku, procházel si ji a  mluvil 
s rodiči, popř. si přečetl inspekční zprávu 
či zprávu o klimatu školky od společnosti  
SCIO, musí mu dojít, že pouhé udržení 
TOP kvality této školky je výzvou samo 
o sobě.

Jaké budou Vaše první kroky v nové pozici?
Prvním velkým úkolem pro mě bude reno
vace třídy Soviček (třída předškoláků), 
která po  šesti letech potřebuje rekon-
struovat. Dalším úkolem bude realizace 
přírodní učebny, na  kterou jsme díky 
klánovické radnici získali dotaci od EU. 

Jak se  Vám vlastně spolupracuje 
s klánovickou radnicí a ostatními místními 
organizacemi a spolky?
Spolupráci s  místním úřadem považuji 
za velice dobrou. Dále bych chtěla zmínit 
také úzkou spolupráci s  místní základ-
ní školou, kulturním centrem Beseda, 
klánovickými hasiči, městskou policií a se 
Spolkem přátel klánovické školky. Tyto  

organizace nám napomáhají s  naplňo
váním cílů v kulturní a vzdělávací oblasti 
školního vzdělávacího programu.

V uplynulých letech došlo k  rozšíření 
školky o  lesní třídu a  nově i  o třídu 
pro dvouleté děti. Kolik dětí bude ve škol-
ním roce 2018/2019 navštěvovat školku?
Školku bude letos navštěvovat celkem 
155 dětí.

Přijala MŠ pro  tento školní rok všechny 
klánovické děti?
Přijali jsme všechny děti od tří let věku 
a také naprostou většinu přihlášených 
dvouletých, nepřijato bylo jen 6 kláno
vických dětí, přičemž nejstarší nepřijaté 
dítě dosáhlo věku dvou let letos v červen-
ci. Je nám potěšením, že jsme mohli vy-
hovět velkému zájmu rodičů. Ještě před 
pár lety byla situace odlišná.

Kolik má MŠ pedagogických a provozních 
zaměstnanců?
Letošní rok bude ve  školce zaměstnáno 
15 pedagogických a  10 nepedago
gických pracovníků.

Na naší školce je unikátní i  to, že má  
rozmanitou nabídku vzdělávání. Plánujete  
v  tomto programu pokračovat nebo  
chystáte pro děti a rodiče nějaké změny?
Mimo klasicky zaměřených tříd máme 
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Letošní rok skončilo v naší mateřské 
školce funkční období pana ředitele 
Matěje Žáka. Koncem července byla 
jmenována novou paní ředitelkou 
Dana Radinová, kterou mnoho 
rodičů dětí navštěvujících školku 
zná jako srdečnou a  obětavou paní 
učitelku s  výbornými organizačními 
schopnostmi. Ráda bych i Vám paní 
Danu Radinovou představila a  ze-
ptala se na její první kroky ve funkci 
ředitelky MŠ.

i lesní třídu, anglickou třídu a třídu s pro-
gramem Začít spolu. Tuto rozmanitost 
považuji za  silnou stránku naší školky 
a do budoucna bych chtěla tuto rozma
nitost zachovat.

Jaký máte ve  školce kolektiv  
zaměstnanců?
Velkou výhodou je, že máme stálý tým 
zaměstnanců, kteří pro školku žijí. Pro mě 
je velice důležité, že pracujeme v  týmu. 
Do budoucna bych tento dobrý a stme-
lený kolektiv chtěla udržet. Touto cestou 
bych kolegyním a  kolegům ráda podě
kovala za to, jaká naše školka je, protože 
to není zásluhou jen jednoho člověka.

A co byste ráda vzkázala našim čtenářům?
Moje vize je, aby naše školka byla i  na-
dále báječným místem pro život.

Závěrem bych si dovolila poděkovat 
paní Radinové za  její dosavadní práci 
ve školce a popřát i do dalších let mnoho 
spokojených dětí a rodičů.

Rozhovor s novou ředitelkou klánovické mateřské 
školky Danou Radinovou

Ptala se:  
Alena Kolovrátková



4

VIZE KLÁNOVIC
Klánovice by si měly uchovat svůj jedinečný a klidný charakter rezidenční čtvrti, nesmí se z nich ale stát skanzen. Je 
proto nezbytné je správným způsobem rozvíjet, aby zde lidé měli možnost dávat své děti do školy a školky, sporto-
vat, účastnit se kulturních a jiných společenských akcí, zajít si na pracovní oběd i dobrou večeři, využívat hromadnou 
i osobní dopravu, nakoupit potraviny a jiné potřeby, bezpečně chodit pěšky i jezdit na kole či autem. To vyžaduje 
dlouhodobé plánování přesahující jedno volební období. Podle této vize již čtyři roky pracujeme a chceme v tom 
pokračovat i nadále.

PROGRAMOVÉ PRIORITY ANEB JAK NAPLŇOVAT VIZI
Naplnění výše uvedené vize vyžaduje nemalé investice, které je potřeba naplánovat, 
podrobně projektově připravit, zajistit financování a poté reali zovat. V oblasti školství 
(škola a školka) se nám již hlavní cíle podařilo v uplynulých dvou letech splnit, nyní 
chceme investovat v první řadě do výstavby nového zázemí pro sportovce v areálu  
fotbalového klubu, vybudování nového multi funkčního hřiště (na rohu Šlechtitelské 
a Vodojemské ulice) a do stavby nové budovy záchranných složek (hasiči, městská 
policie, zdravotnická záchranná služba) na okraji Klánovic. V těsném sousedství objek-
tu záchranných složek vznikne také nové zázemí pro naše technické služby. 
Následně plánujeme na  místě dnešní hasičské zbrojnice postavit novou knihovnu 
s kulturním sálem a prostranství mezi školou, sportovní halou, novou knihovnou a rad-
nicí proměnit v nové hezké centrum Klánovic.

V duchu naší vize mají Klánovice zůstat klidným místem pro bydlení. Lidé se ale sem i odtud musí mít 
jak dostat, musí mít možnost jezdit po Klánovicích po opravených ulicích a chodit po bezpečných 
chodnících. Proto masivně opravujeme a  rekonstruujeme místní komunikace, v  čemž hodláme 
pokračovat. 
Minimálně pro nejbližší roky nesouhlasíme s výstavbou tzv. Klánovické spojky, která by představovala 
velké riziko nárůstu tranzitní dopravy na Slavětínské ulici. Jsme připraveni vést seriózní debatu o jejím 
případném přínosu pro Klánovice až poté, kdy bude zprovozněna silnice 511 (část pražského okruhu 
z Běchovic do Průhonic) a přeložky silnice I/12 (obchvat Běchovic, Újezda nad Lesy a Úval). 
Chceme aktivně a  konstruktivně řešit problém zoufalé situace s  parkováním u  nádraží. Jsme 
přesvědčeni, že jedinou možností je kombinace více opatření – podpora cyklodopravy (bezpečné 
cykloboxy a  stojany na  kola, zamykatelné skřínky na  helmy a  další vybavení), maxi mální využití 
hromadné dopravy (minibusy), citlivá výstavba nových parkovacích míst (s přednostním využitím 
pro rezidenty Klánovic) a v návaznosti na to pak i restrikce nelegálního parkování.

Klánovice vznikly jako unikátní vilová čtvrť a  svůj duch  
příjemného místa pro bydlení by si měly trvale zachovat. Pod-
porujeme moderní architekturu, ale takovou, která sem svým 
charakterem zapadá. Abychom tuto naši vizi naplnili, vypraco-
vali jsme v  letošním roce spolu s  odborníky zásady budoucí 
výstavby v Klánovicích. Jimi se hodláme v dalších letech řídit, 
přičemž chceme i nadále při schvalování stanovisek naší měst   
ské části k  plánovaným stavbám využívat místní kvalifikované  
architekty a urbanisty.

Naší vizí jsou uklizené Klánovice s pravidelně sekanými obecními trávníky a odborně 
ošetřovanými stromy a keři. V péči o veřejnou zeleň hodláme nadále využívat kvali
fikované odborníky a  v  exponovaných měsících (jaro, podzim) zajistit sekání trávy 
a úklid veřejného prostranství pomocí externě nasmlouvaných firem. V případě záj
mu občanů jsme připraveni rozšířit otevírací hodiny pro veřejnost na obecní deponii 
pro ukládání bioodpadu. Budeme usilovat o lepší spolupráci s Lesy České republiky 
při péči o přilehlé lesy v majetku státu, jejichž těsné sousedství přispívá k jedinečnosti 
naší městské části.

Jako městská část chceme přímo organi zovat jen menší 
množství akcí (zejména oslavy státních svátků, vítání občánků 
a gratulační setkávání seniorů). Naopak budeme výrazně pod-
porovat místní spolky, oddíly a další organizace v jejich činnosti, 
kterou dělají kvalitně a vytvářejí tak podmínky pro zlepšování 
komunitního života v Klánovicích.

INVESTIČNÍ ROZVOJ

DOPRAVA

VÝSTAVBA

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ  
A VEŘEJNÁ PROSTRANSTVÍ

SPORT, KULTURA  
A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT


